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Komise pro školství 

 Rady města Úvaly 

Zápis z řádného jednání  

komise pro školství č. 3/2024 
Termín  9.10.2024 od 17 hodin 

Místo  MěÚ Úvaly, Arnošta z Pardubic 95,  Úvaly 

Rozdělovník  Mgr. Dana Poláková, Mgr. Lukáš Kunc, Mgr. Jana Hájková,  

Mgr. Jana Krejsová, Mgr. Stanislav Trykar, Mgr. Michaela Nilsson 

Marečková, Mgr. Lenka Košťáková, Kateřina Vašková, Ing. Jan Černý,  

Petra Fuxová 

Přítomní členové  Mgr. Dana Poláková, Mgr. Lukáš Kunc, Mgr. Jana Hájková,  

Mgr. Jana Krejsová,  Petra Fuxová  

 

Omluveni 

 

Hosté 

                            

 

  Mgr. Stanislav Trykar, Mgr. Michaela Nilsson Marečková, Kateřina 

Vašková, Mgr. Lenka Košťáková, Ing. Jan Černý 

 

Nikola Horská, Bc. Markéta Rydvalová 

Zapisovatel  Jitka Hamouzová 

   

 

Stav přítomných: 5 +  zapisovatel + 2 hosté 

 

 

Program jednání  

 

1. Zahájení, schválení programu jednání, kontrola minulého zápisu 

2. Informace – Svazková škola 

3. Informace ředitelů školských zařízení  

4. Různé 

5. Diskuze, závěr 

 

 

Ad 1) Zahájení, schválení programu jednání 

Předsedkyně komise D. Poláková přivítala přítomné, seznámila je s dnešním programem jednání. 

Proběhla kontrola minulého zápisu. Novým členem komise byla jmenována Petra Fuxová, která se do 

června účastnila komise jako radní pro školství.  
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Ad 2)  Informace - Svazková škola 

Starostka M. Rydvalová informovala přítomné o aktuálním stavu přípravy výstavby Svazkové školy. 

Do konce roku by mělo být získáno stavební povolení, v současné době probíhá příprava výběrového 

řízení na zhotovitele, které bude vyhlášeno bezprostředně po získání stavebního povolení. Stavět by se 

mělo začít v druhé polovině roku 2025. V rozpočtu na rok 2025 je alokováno na Svazkovou školu 30 mil. 

Kč. Pracuje se též na návrzích interiéru a zabezpečení školy. Projekt počítá s tím, že v první fázi bude u 

školy hřiště, atletický ovál bude dobudován následně. Kapacita bude 810 dětí a termín dokončení 2027. 

Na listopad se připravuje prezentace projektů města pro veřejnost, představena bude i Svazková škola. 

 

Ad 3)   Informace ředitelů školských zařízení  

MŠ 

J. Hájková uvádí, že MŠ navštěvuje k 9.10.2024 v 11 třídách 275 dětí, z toho 5 dětí s individuálním 

vzděláváním a 3 děti vyžadující podporu asistenta.  V současné době chybí jeden pedagog.  

O prázdninách bylo na budově Kollárova provedena kompletní výmalba, rekonstrukce dvou umýváren a 

sprchových koutů, modernizace vstupních prostor, oprava stropu v jedné třídě, oprava pláště budovy, 

nainstalovány byly sítě do oken a nové kryty radiátorů na chodbách. Byla zakoupena velkokapacitní 

tiskárna s tiskem přes kód.  Na budově Pražská provedena kompletní výmalba celé budovy, nová 

podlaha a nábytek v jedné třídě, rekonstrukce zahradní chaty, nové oplocení zahrady, nový zahradní 

domek pro ukládání věcí.  Bylo provedeno elektronické zabezpečení budovy Kollárova a budovy Pražská.  

Účast na Letní škole pro pedagogy MAP Brandýsko. Děti se účastní akcí Den seniorů, Úvalské jabkobraní, 
soutěž MDDM Náš les, Vánoční jarmark, Vánoční vystoupení na rozsvěcení stromečku, Krabice od bot, 
Projekt Davona – kreativní charitativní akce pro Nemocnici Motol (vánoční výzdoba). 
J. Hájková informovala o prázdninovém provozu MŠ, čtvrtina přihlášených dětí bez omluvy nepřijde i přesto, 
že je jim účtováno školné. Dále informuje, že byli osloveni rodiče nepřijatých tříletých dětí, zda by měli zájem 
umístit dítě v lesní třídě MŠ, z důvodu velmi malého zájmu nebude lesní třída otevřena.   
 

Svazková ZŠ 

N. Horská informuje, že školu navštěvuje 35 žáků (17 v prvním ročníku, 9 ve druhém a 9 ve třetím 

ročníku). Provoz zajišťují tři pedagogové, jeden asistent a dvě vychovatelky. Podařilo se zprovoznit a 

vybavit provizorní tělocvičnu v budově, o prázdninách byla provedena výmalba a oprava WC. Na polovinu 

prosince chystají školní akademii (vystoupení pro rodiče) v KD nebo v Kvapíku. Na 6.11.2024 mají 

naplánován den otevřených dveří (zašle letáček do úvalské MŠ, bude zveřejněn i v Životě Úval). 

 

MDDM 

J. Krejsová uvádí, že v létě bylo uspořádáno 18 táborů, kterých se zúčastnilo 454 dětí.  Počet pracovníků je 

73. Celková obsazenost kroužků ke dni 9. 10. je 1153 dětí, z toho 543 dětí využívá prostory 

v Pětašedesátce, 159 dětí navštěvuje MDDM víckrát než tři hodiny v týdnu. Ovšem pouze za 590 

unikátních r.č. žáků dostává MDDM státní příspěvek. Stále bojují s nedostatkem prostor, děkuje řediteli 

za poskytnutí jedné hodiny v sokolovně a též házenkářům, díky tomu může být v sokolovně badminton, 

mažoretky a tanečky.  Hodně pomohly i dvě učebny v Pětašedesátce, ale prostory jsou stále 

nedostatečné. Situaci vyřeší až zrekonstruovaná budova hotelu Budka, kterou má MDDM přislíbenu 

k užívání usnesením zastupitelstva.  

 

Členové komise podporují návrh, že celý prostor bude určen pro MDDM a využití pro kulturní  a 

společenské akce města – v souladu s uvedeným záměrem při koupi  budovy. 

 

Dále ředitelka uvádí, že se potýkají s tím, že rodiče vyžadují zejména na začátku školního roku, svou 

přítomnost na kroužcích. Toto není z hlediska zajištění bezpečnosti dětí možné, po budově se nemohou 

pohybovat cizí lidé. Není opora v zákoně, na toto téma s rodiči hovoří, je tolerována přítomnost na první 

hodině, na dalších už ne.  

MDDM je třetím rokem zapojen do projektu Darujme kroužky dětem (určeno pro úhradu kroužků pro 

děti ze sociálně slabých rodin). 
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V uplynulém školním roce byla provedena rekonstrukce dřevěných podlah a schodnic v „domečku“, 

oprava podezdívky plotu, byly vybaveny učebny v Pětašedesátce a zakoupena nová keramická pec.  

Od tohoto školního roku mají nově kroužek ručních prací, kroužek myslivosti.  

 

ZŠ 

L. Kunc konstatuje, že do pěti prvních tříd nastoupilo 111 žáků, v devátém ročníku je 74 žáků, ve škole 

celkem 915 žáků. Pedagogických pracovníků je celkem 103, ca 25 asistentů.  

 Začátkem školního roku byla uspořádána akce Pozdní oběd pro prvňáčky a jejich rodiče, akce byla 

zdařilá, účelem bylo představit školní jídelnu a vychovat si nové strávníky.   

V létě byla vyměněna myčka a provedena úprava prostoru ve školní jídelně, zrekonstruovány dívčí i 

chlapecké toalety na budově D, výměna podlahové krytiny ve 3 třídách budovy B a na chodbě budovy C, 

instalace dalších 7 velkých dotykových tabulí do tříd 1. stupně a další opravy.  

Informuje o plošném zavedení programu Kiva od tohoto školního roku - komplexní celoškolní program 

proti šikaně. 

D. Poláková se dotazuje kolik dětí ze ŽŠ je zařazeno do projektu Obědy do škol, L. Kunc odpovídá, že10.  

Díle uvádí, že škola má i sociální fond do kterého mohou přispívat všichni  rodiče dobrovolně, z tohoto 

fondu  se přispívá na školy v přírodě  a lyžařské výcviky  sociálně slabým dětem.   

 

Ad 4))   Různé 

D. Poláková informuje, že do konce října by měly všechny školy dostat ze Státního pedagogického ústavu 

metodiku Jak využívat IT technologie  ve školách např. aplikace na rozeznávání rostlin v chytrých 

telefonech. L. Kunc uvádí, že v ZŠ v některých hodinách s umělou inteligencí pracují a mobilní telefony 

používají ve výuce, vše ale podle pravidel, která v hodině určuje vyučující. 

Pod heslem „ vývoj nezastavíme, měli bychom využít“ - 

ZŠ organizovala pro své vyučující  školení AI – s panem Ondřejem Šteflem ze SCIO školy a MDDM mělo 

rovněž vlastní školení, jak vést děti k využívání nových technologií. 

Připomínka – pokud některé školské zařízení pořádá školení, které by mohlo být přínosem i pro ostatní 

školská zařízení, pozvěte své kolegy v oboru! 

 

D. Poláková  konstatuje,  že v průzkumu bylo zjištěno, že pouze 10% dětí se pravidelně hýbe alespoň 1 

hodinu týdně, je velký nárůst obézních dětí a dětí s kardiovaskulárním onemocněním. Navrhuje, zda 

nevyhlásit akci „Pěšky do školy“. L. Kunc uvádí, že se pokusí vyhlásit jako akci pro děti na II. stupni. J. 

Krejsová uvádí, že má dojem, že děti jsou na tom pohybově stále hůř. 

Dětem všeho věku chybí „ všeobecná pohybová průprava“ Možnost využít např. program „Švihej“ 

Akce Rozsvícení vánočního stromu se bude konat v sobotu 30.11.2024, D. Poláková navrhuje společné 

zpívání koled- Zpěv pro všechny- 1 -2 známé české koledy. 

V září bylo předáno staveniště pro vybudování dalšího pavilonu MŠ Bulharská – zadaný termín otevření- 

Září 2025. 

Akce Den učitelů se bude konat v pondělí 31.3.2025. Příprava programu proběhne na lednové schůzi. 

 

Ad 5)   Závěr 

 

Příští jednání komise se bude konat ve středu 15.1.2025 od 17 hodin na MěÚ Úvaly, Arnošta z Pardubic 

95, v zasedací místnosti v 1.patře.  

 

 

 

Jednání ukončeno v 19,20 hodin. 

Zapsala: Hamouzová 

Mgr. Dana Poláková, předsedkyně  komise ……………………………        

             


